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§ 1  Godkännande av dagordningen 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden fastställer den av ordföranden föreslagna dagordningen för 

sammanträdet. 
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§ 2  Anmälan av inlämnade medborgarförslag 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att bereda ett medborgarförslag om att 

anlägga en hinderbana på Farstaängen. 

2. Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att bereda ett medborgarförslag om att 

sanera huset i parkleken Fagerlid i Hökarängen. Förslaget ska beredas i samverkan med 

fastighetskontoret för att skyndsamt kunna finna en lösning som permanent säkerställer 

att stadsdelsförvaltningens verksamheter kan fortsätta använda byggnaden.  

3. Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att bereda ett medborgarförslag om att ta 

ansvar för träd vid Skarpnäcks koloniområde. 

 

Ärendet 

Följande medborgarförslag har lämnats in till stadsdelsnämnden, vilket förvaltningen 

hade redovisat till nämnden i en sammanställning daterad 2015-10-21. 

 

 Anlägg en hinderbana på Farstaängen 

Dnr 1.2.4-668/2015 

 

 Sanera huset i parkleken Fagerlid i Hökarängen 

Dnr 1.2.4-684/2015 

 

 Ta ansvar för träd vid Skarpnäcks koloniområde 

Dnr 1.2.4-706/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V),  Karin Lekberg m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP) 

föreslog att nämnden skulle uppdra åt förvaltningen att bereda de inlämnade medborgar-

förslagen och föreslog därutöver att förslaget om sanering av huset i parkleken Fagerlid ska 

beredas i samverkan med fastighetskontoret.  

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förslag från Vänsterpartiet, Socialdemokraterna och 

Miljöpartiet. 
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§ 3  Sätt upp öppna graffitiväggar i stadsdelsområdet – svar på 

medborgarförslag 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på ett 

medborgarförslag om att sätta upp öppna graffitiväggar i stadsdelsområdet. 

2. Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att skicka tjänsteutlåtandet till 

idrottsnämnden för att invänta politisk beredning av frågeställningen angående 

Kvickenstorps bollplan, samt att därefter återkomma till nämnden med en fullständig 

ekonomisk kalkyl avseende etablering samt årlig drift. Nämnden ser också fram emot 

ett mer samordnat agerande i positiv anda mellan stadsdelsnämnder och facknämnder 

när det gäller att erbjuda lagliga möjligheter att måla graffiti. 

 

Ärendet 

I ett medborgarförslag föreslås att öppna graffitiväggar ordnas på en eller ett par platser i 

stadsdelsområdet. I söderort finns inga platser där ungdomar kan måla graffiti eller skapa 

gatukonst. En lämplig plats kan enligt förslagsställaren vara på huset bredvid 

återvinningsstationen i närheten av Tallkrogens bollplan.     

 

Förvaltningen är positiv till att ordna en öppen graffitivägg, och det är även Farsta 

ungdomsråd. Svårigheten är att nämnden inte råder över byggnader, tunnlar, 

brofundament och andra lämpliga platser. En möjlighet kan vara att sätta upp en vägg på 

någon av nämndens stängslade bollplaner, exempelvis den vid Ågesta Broväg och 

järnvägsspåret i Farsta strand. En förutsättning är att bygglov beviljas. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-10-27. 

Dnr 1.2.4-520/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V), Karin Lekberg m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP) 

yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag och lade därutöver fram ett eget 

förslag – se punkt 2 under BESLUT ovan. 

 

Lars Jilmstad m fl (M) och Vladan Bošković (FP) yrkade att nämnden skulle avslå 

förvaltningens förslag. I detta instämde Lars Hultkvist (KD) med ett ersättaryttrande. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förslag från Vänsterpartiet, Socialdemokraterna och Miljöpartiet. 

 

Reservation och ersättaryttrande  

Lars Jilmstad m fl (M) och Vladan Bošković (FP) / Lars Hultkvist (KD) 

 

Stadsdelsnämnden avslår förvaltningens förslag till beslut och anför därutöver följande: 
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Kommunala graffitiväggar riskerar att bidra till ökad otrygghet i närområdet samtidigt 

som erfarenheter från bland annat Malmö visar att lagliga väggar även ökar spridningen 

av illegalt klotter och skadegörelse i området runt den lagliga väggen.  Det i sin tur 

resulterar i höga saneringskostnader som landar i skattebetalarnas knä.   

 

Vi är bekymrade över kostnaderna för uppförandet av en graffitivägg samt 

saneringskostnaderna. Vi anser att dessa pengar kan användas på betydligt bättre sätt, 

bland annat till minskade barngrupper i förskolan, åtgärder för att förebygga kriminalitet 

och otrygghet eller för fler händer inom äldreomsorgen. 

 

Den rödgrönrosa majoritetens accepterande inställning till klotter och graffiti är något vi 

ser mycket allvarligt på. Den sedan majoritetsskiftet tillåtande inställningen omfattar även 

den olagliga skadegörelsen då efterlevnaden av 24-timmarsgarantin för klottersanering 

kraftigt försämrats. 

 

Mellan 2006-2014 var Alliansen stenhårda med nolltolerans mot klotter i Stockholm. 

Stadens tidigare nolltolerans har gett effekt – allt färre stockholmare anger att klotter stör 

ordningen där de bor. Den utvecklingen vill vi bevara, människors upplevda trygghet är 

viktig. 
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§ 4  Rusta upp och återinvig Farstanäsets elljusspår – svar på 

medborgarförslag 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på ett 

medborgarförslag om att rusta upp och återinviga Farstanäsets elljusspår. 

2. Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att utreda förutsättningarna för 

Farstanäsets elljusspår och att även i samverkan med idrottsförvaltningen klarlägga 

förutsättningarna för elljusspår i Majroskogen och Svedmyraskogen. 

 

Ärendet 

I ett medborgarförslag föreslås en upprustning av det elljusspår som tidigare fanns på 

Farstanäset. Växtlighet behöver röjas kring spåret och märken eller skyltar behöver sättas 

upp som visar sträckningen. Önskvärt i ett andra steg är enligt förslagsställaren att spåret 

förses med belysning.       

 

Några delar av spåret är lätta att hitta i terrängen och är i ett relativt gott skick. Andra 

sträckor har vuxit igen och är svårare att lokalisera. Förvaltningen föreslår att en ordentlig 

besiktning görs av motionsspåret för att ta reda på om det är möjligt att åter ta det i bruk 

utan alltför omfattande upprustning.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-10-26. 

Dnr 1.2.4-549/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V), Karin Lekberg m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl 

(MP) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag och lade därutöver fram ett 

eget förslag – se punkt 2 under BESLUT ovan. I detta instämde Lars Jilmstad m fl (M) 

och Vladan Bošković (FP), efter ett förslag från Arne Fredholm (M) att punkt 2 

kompletteras med Svedmyraskogen. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förslag från samtliga partier. 
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§ 5  Anmälan av deltagande vid pensionärsresor via sms-tjänst – svar på 

medborgarförslag 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på ett medborgar-

förslag om anmälan av deltagande vid pensionärsresor via sms-tjänst. 

 

Ärendet 

I ett medborgarförslag föreslås att en ska kunna anmäla sig till förvaltningens pensionärs-

resor genom mejl och sms. I dagsläget kan anmälan bara göras en viss tid och en viss dag 

via telefon.  

 

Inför pensionärsresor under 2016 har nu en så kallad funktionsbrevlåda skapats för 

anmälan via mejl. Liksom tidigare kan en också anmäla sig genom att ringa förvaltningen. 

Däremot skulle det innebära en alltför omfattande administration med anmälan även via 

sms, bland annat därför att det är principen först till kvarn som gäller vid resorna.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-10-20. 

Dnr 1.2.4-488/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 6  Minskat fokus på kvalitet inom äldreomsorgen – svar på skrivelse från M 

och FP 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på en skrivelse 

från Moderaterna och Folkpartiet om minskat fokus på kvalitet inom äldreomsorgen. 

 

Ärendet 

I en skrivelse till stadsdelsnämnden har Moderaterna och Folkpartiet ställt frågor om 

regeringens satsning på utökad bemanning inom äldreomsorgen, satsningen på 

traineejobb för ungdomar och minskad budget för kvalitetssatsningar under 2015 inom 

äldreomsorgen. 

 

För hösten 2015 har nämnden beviljats totalt 2,9 miljoner kronor för ökad bemanning. 

Nämnden har också under året, via Socialstyrelsen, fått 3,1 miljoner kronor i stimulans-

medel för en sammanhållen vård och omsorg om äldre. Förstärkning sker inom alla 

enheter. Regeringen har fastställt antal platser för traineejobb nationellt men 

Arbetsförmedlingen har ännu inte fått information om hur många som är aktuella för 

åtgärden i Stockholms stad.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-09-23. 

Dnr 1.6-376/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 7  Ombyggnad och omstrukturering av Edö vård- och omsorgsboende och 

servicehus – inriktningsbeslut 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden omstrukturerar servicehusverksamheten i hus C vid Edö till en 

utökad vård- och omsorgsboendeverksamhet om totalt 108 platser. 

2. Nämnden ber kommunstyrelsens ekonomiutskott att bekräfta nämndens beslut enligt 

punkt 1 ovan.  

3. Nämnden uppdrar åt förvaltningen att i samverkan med Micasa initiera planeringen av  

ett pilotprojekt i form av ett mellanboende i hus B, enligt förvaltningens tjänsteutlåtande. 

4. Omedelbar justering. 

 

Ärendet 

Edö äldreboende måste byggas om efter krav från Arbetsmiljöverket. På uppdrag av 

nämnden har förvaltningen tillsammans med äldreförvaltningen och fastighetsägaren 

Micasa utrett tre olika alternativ för den framtida verksamheten vid Edö.  

 

Utredningen har lett fram till slutsatsen att en utbyggnad av vård- och omsorgsboendet 

och en omstrukturering av servicehuset är det alternativ som prioriterar behovet av platser 

för de mest sjuka äldre. Alternativet innebär också en ekonomi i balans för verksamheten.  

 

Dessutom föreslås ett pilotprojekt med en mellanboendeform för äldre över 65 år. Ett 

sådant boende skulle kunna inrättas i den huskropp som återlämnas till Micasa, och 

projektet skulle då genomföras i samverkan med fastighetsägaren.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-11-06. 

Dnr 2.6-240/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V), Karin Lekberg m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP)  

yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Vladan Bošković (FP) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag och lade 

därutöver fram ett eget förslag – se RESERVATION nedan.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förvaltningens förslag. 

 

Lars Jilmstad m fl (M) anmälde att partiet inte deltar i beslutet och lämnade en röstförklaring. I 

denna instämde Niklas Dahlgren (C) med ett ersättaryttrande. 

 

Lars Hultkvist (KD) anmälde ett ersättaryttrande. 
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Reservation  

Vladan Bošković (FP)  

 

1. Att godkänna förvaltningens förslag. 

2. Att uppdra åt förvaltningen att under planeringen av pilotprojektet verka för att 

bostäderna i mellanboendet ska förmedlas med förtur till sökande över 85 år. 

3. Att uttala följande. 

 

Folkpartiets kamp för att invånarna i Farsta ska ha bra boendealternativ när de blir äldre 

har gett resultat. Det föreliggande förslaget innebär att de äldre i Farsta fortfarande har 

flera bra boendealternativ att välja på. 

 

En enig nämnd beslutade i våras om en inriktning som innebar att servicehus skulle 

prioriteras framför vård- och omsorgsboende. Att Folkpartiet nu kan acceptera att den 

inriktningen frångås beror på att det föreliggande förslaget, till skillnad från det 

ursprungliga, innebär en blandning av boendeformer och att relativt många 

mellanboendelägenheter inrättas. I det ljuset ter sig det föreliggande förslaget som det 

mest kostnadseffektiva. Vi vidhåller dock att de förändringar av riktlinjerna som har 

beslutats kommer att få effekt i form av fler beviljade servicehusinsatser och att stadens 

äldreboendeplanering måste beakta detta. 

 

Vi vill samtidigt uttala vår oro över att det blir färre mellanboendelägenheter än vad det 

idag finns servicehuslägenheter. Det är redan idag så att antalet beviljade platser på 

servicehus understiger behovet – det finns många äldre stockholmare som verkligen vill 

och behöver komma till ett bra och anpassat boende men som inte får det. 

Äldreboendeplaneringen måste utgå ifrån vikten av att skapa en sammanhållen 

boendekedja från det ordinära boendet till vård- och omsorgsboende. Vi ser en stor risk att 

majoriteten i Stadshuset tar det nya konceptet med icke-biståndsbedömda mellanboenden 

som en förevändning att fasa ut servicehusen, inrätta ett symboliskt antal mellanboenden 

och göra om resten till vård- och omsorgsboenden – vilket i praktiken skulle innebära att 

merparten av Stockholms äldre inte har något alternativ till kvarboende i sitt ordinära 

boende. 

 

Vi har vidare principiella invändningar mot att majoriteten först tillsätter en utredning om 

äldreboende i Stockholm, och sedan ger förvaltningen i uppdrag att agera utifrån 

utredningen utan att den är klar. Det förfelar delvis själva syftet med utredningen. Det 

måste tydliggöras vilka skillnaderna är mellan mellanboende och exempelvis 

trygghetsboende, inte minst eftersom tidigare försök att skapa icke-biståndsbedömda 

former av mellanboende inte har lyckats tillgodose den servicenivå som behövs. 

 

Frågan om hur lägenheterna i mellanboendet ska förmedlas lämnas outredd, vilket vi 

tycker är olyckligt. Om Bostadsförmedlingen får i uppdrag att förmedla lägenheterna 

enligt gällande principer kommer dessa normalt att förmedlas efter kötid. Med en hög 

servicenivå till relativt överkomlig hyra kommer mellanboendelägenheterna säkert att bli 
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mycket attraktiva. För att Farstas äldre verkligen ska få möjlighet att komma till ett tryggt 

boende menar vi att sökande över 85 år bör ges förtur. 

 

Ersättaryttrande 

Lars Hultkvist (KD) 

 

Om jag hade haft rösträtt skulle jag, i enlighet med mitt ersättaryttrande den 18 juni i år, 

ha yrkat på förvaltningens förslag till beslut med tillägget att personer äldre än 85 år skall 

ha förtur till mellanboendet. 

 

Röstförklaring och ersättaryttrande 

Lars Jilmstad m fl (M) / Niklas Dahlgren (C)  

 

Bland det allra viktigaste som vi fritidspolitiker i en stadsdelsnämnd har att besluta om är 

hur vården och omsorgen av stadsdelens äldre ska ordnas för att ge bästa möjliga trygghet 

och kvalitet.   

 

Samtidigt är det givetvis viktigt att ha god kontroll över kostnaderna. Om fler äldre kan få 

tillräcklig trygghet och kvalitet genom enklare boendeformer än servicehusboende och 

vård- och omsorgsboende är det viktigt att pröva den vägen till lägre kostnader.  

 

Dock menar vi att det ”mellanboende” som beskrivs i förvaltningens tjänsteutlåtande inte 

ger tillräckligt underlag för att fatta ett beslut i en så viktig fråga. Det framgår av 

tjänsteutlåtandet att äldreförvaltningen ännu inte bestämt sig för vilken service och vilka 

trygghetsanordningar som mellanboende ska innefatta.  

 

Därmed ser vi inte att vi kan delta i beslut i detta ärende.  
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§ 8  Rapport om medborgarforum om lokalisering av förskolor i Farsta strand 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens rapport om medborgarforum om lokalisering 

av förskolor i Farsta strand. 

 

Ärendet 

I Farsta stadsdelsområde har det sedan flera år tillbaka pågått en omfattande nybyggnation 

av bostäder. Det råder i dagsläget brist på förskoleplatser inte minst i Farsta strand och i 

centrala Farsta. Vid sitt sammanträde den 29 januari i år gav nämnden förvaltningen i 

uppdrag att arrangera ett medborgarforum i Farsta strand för att ge invånarna möjlighet att 

föreslå lämpliga platser. Forum genomfördes den 2 juni och den 27 augusti och under 

perioden 2 juni – 31 augusti pågick även ett digitalt medborgarforum.  

 

Förvaltningens helhetsbedömning av de förslag som har lämnats in redovisas nu för 

nämnden. Några förslag bedöms som intressanta att arbeta vidare med tillsammans med 

Skolfastigheter i Stockholm AB, SISAB. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-10-15. 

Dnr 2.6-709/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 9  Stadsdelsnämndens sammanträden 2016 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden fastställer följande sammanträdesdatum 2016. 

 Måndag 4 januari klockan 08.30 (endast utseende av social delegation) 

 Torsdag 4 februari (verksamhetsberättelse med bokslut 2015) 

 Torsdag 10 mars  

 Torsdag 14 april (underlag till budget 2017) 

 Torsdag 19 maj (tertialrapport 1) 

 Torsdag 16 juni 

 Torsdag 25 augusti 

 Torsdag 22 september (tertialrapport 2) 

 Torsdag 20 oktober 

 Tisdag 15 november  

 Torsdag 15 december  

2. Nämndens sammanträden hålls kvällstid, bortsett från sammanträdet den 4 januari. 

Förvaltningen får i uppdrag att anordna lämplig lokal, efter samråd med ordföranden 

och i möjligaste mån även med övriga partiers gruppledare. 

 

Ärendet 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-10-15. 

Dnr 1.1-663/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 10  Utseende av ombud att föra nämndens talan 

 

BESLUT 

Farsta stadsdelsnämnd ger stadsdelsdirektör Kerstin Sandström fullmakt att själv, eller 

genom de ombud hon ger fullmakt, föra nämndens talan i mål och ärenden som faller 

inom nämndens verksamhetsområde. 

 

Ärendet 

Enligt 4 § i reglemente med allmänna bestämmelser för Stockholms stads nämnder 

(Kommunal författningssamling, Kfs, 2008:12) har nämnden rätt att utse ombud att föra 

stadens talan i alla mål och ärenden inom sitt verksamhetsområde. 

 

I särskilt ärende har nämnden utfärdat rättegångsfullmakt till stadsjuristen och vice 

stadsjuristerna, med rätt för dem att förordna annan i sitt ställe. Vid sidan av den 

fullmakten är det nödvändigt för en snabb och effektiv handläggning att stadsdels-

direktören får rätt att själv eller genom utsedda ombud företräda nämnden i förhållande 

till andra myndigheter och enskilda. 

 

Kerstin Sandström har utsetts till stadsdelsdirektör för Farsta stadsdelsförvaltning och 

föreslås nu få ombudets rättigheter i denna egenskap. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-11-13. 

Dnr 1.1-730/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 11  Utseende av firmatecknare och utanordnare för utbetalning av pengar 

på nämndens vägnar 

 

BESLUT 

1. Farsta stadsdelsnämnd utser stadsdelsdirektör Kerstin Sandström och 

serviceförvaltningens direktör Christer Edfeldt till utanordnare för utbetalning av 

pengar på nämndens vägnar.  

2. Farsta stadsdelsnämnd utser stadsdelsdirektör Kerstin Sandström till firmatecknare. 

Direktören och tidigare utsedde firmatecknaren, ekonomichef Pär Dahlqvist, tecknar 

firma var för sig. 

 

Ärendet 

Enligt fullmäktiges regler för ekonomisk förvaltning (Kfs 2012:10, 3 kap 5 §) ska varje 

nämnd utse utanordnare (kassaförvaltare) med befogenhet att på nämndens vägnar 

beordra utbetalning av pengar. Utanordning innebär ett slutligt godkännande av att 

betalningsunderlaget är behandlat i föreskriven ordning innan utbetalning görs. 

 

Nämnden ska ge denna befogenhet till förvaltningschefen och till förvaltningschefen för 

serviceförvaltningen. Förvaltningschefen ska därefter utse namngivna ställföreträdare med 

befogenhet att på motsvarande sätt beordra utbetalning av pengar.  

 

Nämnden föreslås dessutom utse den nya stadsdelsdirektören till firmatecknare. Direktören 

och tidigare utsedde firmatecknaren, ekonomichef Pär Dahlqvist, föreslås få teckna firma 

var för sig. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-11-13. 

Dnr 1.1-731/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 12  Ekonomisk månadsrapport oktober 2015 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens ekonomiska månadsrapport för oktober 2015. 

 

Ärendet 

Sammantaget förväntas verksamheten redovisa ett underskott om 15,4 miljoner kronor. 

 

Inom äldreomsorgen var antalet placeringar i heldygnsomsorg under planeringsnivån i 

oktober, men årssnittet är fortsatt över planeringsnivån. Antalet hemtjänsttimmar ökar och 

äldreomsorgens beställarenhet redovisar ett underskott om 13,0 miljoner kronor. Den 

kommunala utföraren av hemtjänst redovisar ett underskott om 8,0 miljoner kronor.  

 

Den bokförda nettokostnaden för ekonomiskt bistånd ligger hittills i år över budgeterad 

nivå och prognosen är ett underskott om 3,0 miljoner kronor. Den centrala reserven tas i 

anspråk. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-11-12. 

Dnr 1.2.1-188/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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REMISSER OCH YTTRANDEN 

 

§ 13  Samverkan kring barn som far illa eller riskerar fara illa – yttrande 

över rapport från Stadsrevisionen 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som yttrande över 

Stadsrevisionens rapport Samverkan kring barn som far illa eller riskerar fara illa. 

 

Ärendet 

Revisionskontoret har genomfört en uppföljande granskning om samverkan kring barn 

som far illa eller riskerar att fara illa, utifrån socialtjänstlagens och skollagens krav samt 

stadens riktlinjer. Granskningen visar bland annat att det för närvarande inte sker någon 

uppföljning av samverkan mellan skola och socialtjänst samt att uppföljningsansvaret är 

otydligt.  

 

Förvaltningen delar revisionskontorets slutsatser och anser att det är viktigt att de 

samverkansöverenskommelser som tecknas mellan skola, socialtjänst och närpolis följs 

upp. En översyn och revidering av Farstas överenskommelse har nyligen inletts. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-11-02. 

Dnr 1.4-612/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 14  Motion (FP) om extra jobbstimulans – svar på remiss från 

kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen av en 

motion från Gulan Avci och Isabel Smedberg Palmqvist, Folkpartiet, om extra jobbstimulans.  

 

Ärendet 

Kommunstyrelsen har begärt ett yttrande från stadsdelsnämnden om en motion om extra 

jobbstimulans. Gulan Avci och Isabel Smedberg Palmqvist, båda Folkpartiet, föreslår att 

kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att återkomma med ett förslag på 

förändrade riktlinjer så att personer som fått ekonomiskt bistånd under minst sex månader 

ska få undanta 35 procent av sin arbetsinkomst under en period av högst två år utan att 

detta påverkar rätten till ekonomiskt bistånd.  

 

Förvaltningen är positiv till nya åtgärder som bidrar till att minska beroendet av 

försörjningsstöd. Dock bör man inte ha för stora förväntningar på att fler sökande ska bli 

självförsörjande när 35 procent av inkomsten undantas när rätten till försörjningsstöd 

prövas. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-10-27. 

Dnr 1.5.1-407/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V), Karin Lekberg m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP)  

yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Vladan Bošković (FP) yrkade att nämnden skulle rekommendera kommunstyrelsen att 

föreslå kommunfullmäktige att bifalla motionen – se RESERVATION nedan. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förvaltningens förslag. 

 

Reservation 

Vladan Bošković (FP)  

 

1. Att rekommendera kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige att bifalla 

motionen. 

2. Att därutöver anföra följande. 

 

För personer som befinner sig på väg in på den svenska arbetsmarknaden är det oerhört 

viktigt att de första stegen till jobb också ger mer pengar i plånboken. I synnerhet i 

dagsläget, när nyanländas integration i det svenska samhället är politikens mest angelägna 

utmaning, måste alla bidrags- och transfereringssystem anpassas för att ge största möjliga 
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incitament för människor att komma i arbete snabbt. Den som får ett fotfäste på svensk 

arbetsmarknad ska inte bestraffas. Arbete måste löna sig. 

 

Därför måste vi höja ambitionerna vad gäller jobbstimulansen. Det är ett litet steg mot att 

se till att fler barn växer upp med föräldrar som går till jobbet. Det är ett sätt att hjälpa 

människor som har varit utanför arbetsmarknaden länge att orka och våga ta de första 

stegen tillbaka. Och det är en del i det löfte vi måste ställa ut till alla som nu strävar efter 

att bygga sig en framtid i vårt land: att i Sverige belönas arbete och initiativkraft och den 

som vill göra rätt för sig kan här skapa sig ett bättre liv. 
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§ 15  Serveringstillstånd för restaurang Fresch & Fancy i Farsta centrum – 

svar på remiss från socialnämnden 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen 

av ansökan om serveringstillstånd för restaurang Fresch & Fancy i Farsta centrum. 

2. Omedelbar justering. 

 

Ärendet 

Restaurang Fresch & Fancy i Farsta centrum har ansökt om stadigvarande serverings-

tillstånd. Ansökan gäller fullständiga rättigheter med en serveringstid i restaurang klockan 

11.00–01.00 alla veckodagar. Förvaltningen har ingen invändning mot ansökan. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-10-20. 

Dnr 1.5.2-657/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 16  Serveringstillstånd för restaurang Farsta Tapas Vin och Deli i Farsta 

centrum – svar på remiss från socialnämnden 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen 

av ansökan om serveringstillstånd för restaurang Farsta Tapas Vin och Deli i Farsta 

centrum. 

2. Omedelbar justering. 

 

Ärendet 

Restaurang Farsta Tapas Vin och Deli i Farsta centrum har ansökt om stadigvarande 

serveringstillstånd. Ansökan gäller fullständiga rättigheter med en serveringstid i 

restaurang klockan 11.00–23.00 alla veckodagar. Förvaltningen har ingen invändning mot 

ansökan. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-10-20. 

Dnr 1.5.2-667/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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ANMÄLNINGSÄRENDEN 

 

§ 17  Rapportering till IVO av ej verkställda beslut för kvartal 3 år 2015 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger till handlingarna förvaltningens redovisning av rapporteringen 

till Inspektionen för vård och omsorg för kvartal 3 år 2015 av ej verkställa beslut enligt 

socialtjänstlagen och lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade. 

 

Ärendet 

Enligt lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS) och socialtjänstlagen 

(SoL) ska kommuner varje kvartal redovisa till Inspektionen för vård och omsorg de 

gynnande beslut om insats eller bistånd som inte har kunnat verkställas inom tre månader.  

 

För tredje kvartalet 2015 har förvaltningen rapporterat ett nytt ej verkställt beslut om LSS-

bostad för vuxna (där sökande har fått erbjudande som hen ska titta på) och ett där sökande 

nu fått bostad. Samtidigt har fyra ej verkställda beslut enligt SoL om äldreboende 

rapporterats, varav två är nya. I alla SoL-ärenden har sökande tackat nej till erbjudna platser. 

Två beslut om äldreboende har kunnat verkställas sedan förra rapporteringstillfället.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-10-27. 

Dnr 1.2.1-662/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 18  Barnrättsperspektivet i socialtjänstens handläggning – rapport från 

Stadsrevisionen 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger Stadsrevisionens rapport om Barnrättsperspektivet i socialtjänstens 

handläggning till handlingarna. 

 

Ärendet 

Stadsrevisionen har granskat socialtjänstens handläggning av barn- och ungdomsärenden för 

att bedöma om nämnderna har en ändamålsenlig hantering och om barnrättsperspektivet 

beaktas. Granskningen omfattar socialnämnden samt stadsdelsnämnderna Skarpnäck, 

Kungsholmen och Spånga-Tensta. 

 

De granskade stadsdelsnämnderna behöver framför allt utveckla utredningsplanering samt 

vårdplaner och genomförandeplaner för att säkerställa en rättssäker handläggning. Även 

efterlevnaden av lagens tidsgränser vad gäller förhandsbedömning och utredning behöver 

förbättras. Barnrättsperspektivet beaktas i huvudsak väl och nämnderna har i stort sett en 

fungerande organisationer för att ta emot och utreda ansökningar och anmälningar.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-10-26. 

Dnr 1.6-725/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 19  Barnfamiljer i Stockholm som saknar stadigvarande boende – rapport 

från socialnämnden 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger socialnämndens rapport om barnfamiljer i Stockholms stad som 

saknar stadigvarande boende till handlingarna. 

 

Ärendet 

Staden har sedan 2004 kartlagt barnfamiljer som saknar stadigvarande bostad och har 

kontakt med socialtjänsten. Den senaste kartläggningen gjordes i april i år och visar att 

socialtjänsten då hade kontakt med 301 sådana barnfamiljer, en ökning från förra 

mättillfället tre år tidigare, då antalet var 212. Av de 301 familjerna bor 87 i kommunala 

Stiftelsen Hotellhems lägenheter.  

 

De familjer som förekommer i kartläggningen är en särskilt utsatt grupp. En majoritet är 

födda utanför EU och har sin försörjning via ekonomiskt bistånd. Sjuttio procent är 

enastående kvinnor. Andelen självförsörjande är femton procent. Farsta har endast fem 

rapporterade barnfamiljer utan stadigvarande bostad, vilket delvis kan bero på nämndens 

aktiva förebyggande arbete. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-10-20. 

Dnr 1.6-702/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 20  Övriga anmälningsärenden och beslut enligt delegering 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan av nedanstående ärenden och beslut till handlingarna. 

 

Funktionshinderrådets protokoll den 9 november 2015 

 

Pensionärsrådets protokoll den 9 november 2015 

 

Övriga anmälningsärenden och stadsdelsdirektörens beslut enligt delegering 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendena i en sammanställning daterad 2015-11-05. 

Dnr 1.1-30/2015 

 

Följande beslut har fattats av stadsdelsdirektören under perioden 7 oktober – 5 november 

2015, enligt nämndens delegering. 

 

1. 2015-10-19: Delegering till kvalitetsstrateg av beslut enligt lex Sarah (dnr 1.1-

669/2015) 

2. 2015-10-22: Genomförandebeslut avseende upprustning av trappor (dnr 3.1-686/2015) 

 

 

  



 
 

FARSTA STADSDELSNÄMND 
 

 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

17 NOVEMBER 2015 

SIDA 28 

 

 
 

 

 

Justerarnas signatur                                                                                  Utdragsbestyrkande  

 

ÖVRIGT 

 

§ 21  Nämndens frågor och information från förvaltningen 

 

Följande skrivelser lämnades in. 

 

Fördelning och utvärdering av demokrati- och utvecklingsmedlen (bilaga 1) 

Lars Jilmstad m fl (M) och Vladan Bošković (FP) 

 

Ökad sjukfrånvaro (bilaga 2) 

Lars Jilmstad m fl (M) och Vladan Bošković (FP) 

 

Ersättarna Niklas Dahlgren (C) och Lars Hultkvist (KD) anmälde att de stödjer innehållet 

i båda skrivelserna. 

 

BESLUT 

Nämnden uppdrar åt förvaltningen att bereda skrivelserna till ett kommande sammanträde.  

 

 

Ordföranden föreslog att hela nämnden får i uppdrag att delta vid den planeringsdag om 

nästa års verksamhetsplan som förvaltningen anordnar fredag 20 november. 

 

BESLUT 

Nämnden uppdrar åt ledamöter och ersättare att delta vid planeringsdagen om nästa års 

verksamhetsplan fredag den 20 november.  

 

 

Ordföranden föreslog att han och vice ordföranden Lars Jilmstad (M) får i uppdrag att 

delta vid det seminarium om lokalt demokratiarbete och social hållbarhet som bostads- 

och demokratiborgarrådet bjuder in till fredag den 4 december. 

 

BESLUT 

Nämnden uppdrar åt Lars Bäck (V) och Lars Jilmstad (M) att delta vid seminarium om 

lokalt demokratiarbete och social hållbarhet fredag den 4 december.  

 

 

Peter Öberg (FP) beskrev den bosättning som har uppstått mellan Farsta gård och 

Magelungen, och undrade vad förvaltningen gör åt saken. Avdelningschef Per-Ove 

Mattsson svarade att processen är på gång att få till en insats i samarbete med polisen. 

Vladan Bošković (FP) undrade vad som händer med övriga bosättningar i 

stadsdelsområdet och Per-Ove Mattsson svarade att samma processer pågår där. 

 

Lisbeth Crabo Ljungman berättade att det pågår ett samråd om byggplaner vid Perstorp 

och att ett samrådsmöte kommer att hållas den 10 december. Lisbeth undrade när 

nämnden får stadsbyggnadskontorets samrådsmaterial i dessa ärenden och när nämnden 
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inte får det. Kommunikationsansvariga Marie Khoury berättade att just när det gäller 

samrådet om Perstorp finns en länk till stadsbyggnadskontorets samrådsmaterial i det 

nyhetsbrev som förvaltningen regelbundet skickar ut till nämnden. I övrigt gavs inget svar 

på den mer generella frågan om vad som avgör i vilka ärenden nämnden får information 

och material vid samråd. 

 

Vladan Bošković (FP) undrade om förvaltningen hade något nytt att tillägga sedan 

nämndens sociala delegation i förra veckan fick information om förvaltningens arbete 

med ensamkommande flyktingbarn. Avdelningschef Per-Ove Mattsson svarade att 

förvaltningen fortsatt strävar efter att förstärka på handläggarsidan men att det inte finns 

något nytt att berätta. Avdelningschef Birgitta Thulén lade till att fritidsenheten ordnar 

verksamhet och annat stöd för gruppen. 

 

Lars Hultkvist frågade om det fanns mer information om de samtal som enligt uppgift 

pågår om en mindre justering av gränsen mellan stadsdelsområdena Farsta och 

Skarpnäck. Förvaltningen lovade undersöka och återkomma. 

 

Ordföranden avslutade den öppna delen av sammanträdet. 

 

 

 

 


